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§60 Dnr KS 1810569-

Val av justerare samt tid och plats för protokollets justering

Beslut
1. Ann-Louise Molin Ostling (S) och Markus Lindgren (MP) utses att justera 
dagens protokoll tillsammans med ordföranden.

2. Justeringen äger rum onsdagen den 24 april klockan 12.00.

Justerandes signatur Utdraesbestvrkande
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§61 Dnr KS 1810725-

Fastställande av föredragningslista

Beslut
1. Föredragningslistan fastställs med ändring att ärende 22, Fråga från (L) till 
ordförande i fastighetsnämnden om "fylleslag" i stadshuset, utgår.

Utdra esbestYrkande



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-04-11

VÄSTERÅS STAD
Kommunfullmäktige

7(49)

§62 Dnr KS 1810722-

Information från kommunrevisorerna

Beslut
Informationen förklaras mottagen.

Arendebeskrivning
Asta Matikainen Lecklin (M) från Västerås stads revisorer informerar om 
kommande granskningar.

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande
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§63 Dnr KS 2024/00009-1.1.1

Valärenden kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-11

Beslut
1. Nedanstående personer entledigas från angivna uppdrag: 

Sven Jonsson (SD) ersättare i Skultuna kommundel snämnd 

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Parkerings AB 

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB 

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB 

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB 

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Lövhagen AB

Sheraz Al Hasan (S) ledamot i fastighetsnämnden 

Sheraz Al Hasan (S) ersättare i förskolenämnden 

Karin Westlund (C) 1 :e vice ordförande i tekniska nämnden

2. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid: 

Maria Nordin (V) utses till ny ledamot i äldrenämnden efter Per Ström (V) 
till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Viivi Hattara (V) utses till ny ersättare i överförmyndarnämnden efter Per 
Ström (V) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Anders Lödöen (S) utses till ny ersättare i kulturnämnden efter Peter 
Fundberg (S) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Eva-Lotta Svensson (C) utses till ny 1 :e vice ordförande i tekniska nämnden 
efter Karin Westlund (C) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Johan Olsson utses till ledamot i Västerås Strömkällan 1 AB fram till den 31 
december 2026.

Åsa Dalhielm utses till ledamot i Västerås Strömkällan 1 AB fram till den 31 
december 2026.

3. Nedanstående personer har av länsstyrelsen utsetts till ny ledamot 
respektive ersättare i kommunfullmäktige:

Harri Åman (V) - Ledamot

Daniela Wirén (V) - Ersättare

Ärendebeskrivning
Efter kommunfullmäktiges sammanträde 2024-03-07 har nedanstående 

A Utdraesbestvrkande
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personer inkommit med en begäran om entledigande från angivet uppdrag:

Sven Jonsson (SD) ersättare i Skultuna kommundel snämnd

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Parkerings AB

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB

Fredrik Dalmo (M) ledamot i Västerås Lövhagen AB

Sheraz Al Hasan (S) ledamot i fastighetsnämnden

Sheraz Al Hasan (S) ersättare i förskolenämnden

Karin Westlund (C) 1 :e vice ordförande i tekniska nämnden

Nedanstående personer har av Västmanlands Tingsrätt entledigats från 
uppdraget som nämndemän:

Nedanstående personer har av länsstyrelsen utsetts till ny ledamot respektive 
ersättare i kommunfullmäktige:

Harri Åman (V) - Ledamot

Daniela Wirén (V) - Ersättare

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-03-07 lämnades följande 
uppdrag vakanta:

XX (S) utses till ny ersättare i arbetsmarknadsnämnden efter Foad Ibrahim 
Sleman Al Hasan (S) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

XX (SD) utses till ny ersättare i överförmyndarnämnden efter Jan Myrman 
(SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

XX (SD) utses till ny ledamot i Västmanlandsmusiken efter Jan Johansson 
(SD) till och med den 31 december 2026.

XX (V) utses till ny ledamot i äldrenämnden efter Per Ström (V) till dess att 
kommunfullmäktige förrättar nytt val.

XX (V) utses till ny ersättare i överförmyndarnämnden efter Per Ström (V) 
till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

XX (SD) utses till ny ersättare i förskolenämnden efter Ingmarie Bjurstedt 
(SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

XX (SD) utses till ny ersättare i arbetsmarknadsnämnden efter Gisela 
Carstinge (SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Justerandes sienatur Utdragsbestvrkande
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XX (S) utses till ny ersättare i kulturnämnden efter Peter Fundberg (S) till 
dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Kopia till
Berörda förtroendevalda

Berörda nämnder och bolag

Löneenheten

Utdrausbestvrkande
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§64 Dnr KS 2024/00051-1.4.2

Beslut - Årsredovisning 2023 Västerås stad

Beslut
1. Årsredovisningen för 2023 godkänns.

2. Resultatet för 2023 överförs till eget kapital.

Reservation
Roger Haddad (L), Jesper Brandberg (L), Anna Lundberg (L), Anna 
Nordanberg (L), Jacob Axelson (L) och Elisabeth Elander (L) inkommer 
med särskilt yttrande enligt följande:

"Liberalerna ser med oro över hur ett antal områden hanterats från den 
styrande majoriteten, det gäller främst situationen inom skolan där 
besparingar fortsätter och där vakanser inte ersätts på lärarsidan på grund av 
ekonomin. Kringresurser har tagits bort med start 2023 och framåt vilket 
innebär ökad arbetsbelastning på lärarna främst. Situationen inom LSS 
stödinsatser visar tydligt på ett allt hårdare kontroll, uppföljning 
omprövningar av insats som ofta leder till indragning av ledsagarservice eller 
kontaktperson. Med tanke på att redovisningen pekar på ett stort överskott är 
det allvarligt att de som mest behöver samhällets resurser och insatser i 
stället är de som drabbas mest."

Ärendebeskrivning
Västerås stads årsredovisning för 2023 har upprättats och presenteras för 
kommunfullmäktige för godkännande. Årsredovisningen innehåller 
ekonomiska analyser av stadens och koncernens bokslut. Avstämning av 
verksamhetsmässiga och finansiella mål har gjorts för att bedöma god 
ekonomisk hushållning.

Årets resultat för Västerås stad uppgick till 795 mnkr, att jämföra med 589 
mnkr 2022. Resultatet beror till stor del på högre skatteintäkter än 
budgeterat, realisationsvinster för sålda anläggningstillgångar samt ett högre 
finansnetto än budgeterat.

Skatteintäkter, utjämning och generella statsbidrag blev 302 mnkr högre. 
Framför allt beror utfallet på att prognosen för slutavräkningen av 
skatteintäkterna 2022 och 2023 är högre per invånare. Dessutom har 
generella statsbidrag för att minska timanställningarna i äldreomsorgen och 
ytterligare medel för att öka bemanningen av sjuksköterskor i särskilda 
boenden tillkommit utöver vad som var budgeterade.

De flesta nämnder hade ett positivt resultat eller ett resultat i paritet med 
budget. Byggnadsnämnden, nämnden för idrott, fritid och förebyggande 
samt kulturnämnden visade mindre underskott mot budgetramarna. Större 
överskott återfinns i äldrenämnden och utbildningsnämnden.

Justerandes sianatur Utdraasbestvrkande
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Underskotten beror huvudsakligen på den höga inflationen som påverkade 
energikostnaderna, räntekostnader och hyreskostnader, samt 
lågkonjunkturens inverkan på bygglovsintäktema som kraftigt minskat. 
Överskotten berodde främst på minskade timmar inom äldreomsorgen och 
högre riktade statsbidrag till flera nämnder, framförallt till 
utbildningsnämnden.

Årets resultat för koncernen Västerås stad var 1017 mnkr (1015 mnkr). 
Bolagens och kommunalförbundens samlade överskott var 116 mnkr lägre 
än det budgeterade överskottet och de största negativa avvikelserna återfinns 
inom Mälarenergi AB och Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB.

Mälarenergis resultat på 364 mnkr var sämre än budgeterat främst beroende 
på ökade råvaru- och bränslekostnader. Bostad AB Mimers resultat på 106 
mnkr nådde inte upp till budgeterat överskott beroende på ökade 
räntekostnader, trots en större realisationsvinst som inte var budgeterad på 
året.

Totalt i hela koncernen investerades det för 3 146 mnkr (2 641 mnkr). Årets 
investeringar i Västerås stad uppgick till 1 150 mnkr (782 mnkr) totalt och

1 039 mnkr (705 mnkr) exklusive exploateringsinvesteringar. Den ökade 
investeringstakten beror främst på investeringar i skola och strategiska 
infrastrukturinvesteringar. Koncernen exklusive Västerås stad investerade 
för 1 996 mnkr (1 859 mnkr), varav Mälarenergi 1 014 mnkr och Mimer 767 
mnkr.

Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap § 9 ska kommunstyrelsen i årliga 
beslut pröva om den verksamhet som bolagen har bedrivit under föregående 
kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet, och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner 
att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga 
åtgärder. Utifrån de redovisningar som Västerås stads bolag inkommit med 
som grund bedöms verksamheten i stadens bolag under 2023 varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Årsredovisningen för 2023 godkänns.

2. Resultatet för 2023 överförs till eget kapital.

Yrkanden
Anna Maria Romlid (V), Amanda Grönlund (KD), Hawar Asaiesh (V), 
Jonas Cronert (S), Solveig Nilsson (S), Samuel Stengård (KD), Staffan 
Jansson (S), Monica Stolpe-Nordin (C), Eva-Lotta Svensson (C), Thomas 
Karlsson (S) och Maria Kesselring (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Justerande^sienatu Utdraasbestvrkande
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Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Samtliga nämnder, berörda bolag och kommunalförbund

Utdraesbestvrkande
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§ 65 Dnr KS 2024/00365-1.6.1

Beslut - Revisionsberättelse för Västerås stad 2023 samt fråga 
om ansvarsfrihet för nämnder och styrelser

Beslut
1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och 
övriga nämnder, samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ för 2023 års 
verksamhet.

Det antecknas till protokollet att redovisningsskyldiga förtroendevalda ej 
deltar i beslutet om ansvarsfrihet för den egna verksamheten.

Ärendebeskrivning
Ärendet om revisionsberättelse och ansvarsfrihet är ett av de få ärenden som 
fullmäktige prövar utan beredning från kommunstyrelsen. Enligt 
arbetsordningen åligger det ordförande att i samråd med vice ordföranden 
bereda frågan om ansvarsfrihet och lägga fram förslag till beslut för 
fullmäktige.

Underlag för beslut utgörs av de av stadens revisorer lämnade 
revisionsberättelser avseende stadens nämnder och styrelsers verksamheter, 
med bedömningar i ansvarsfrågan.

På grund av jäv kan inte hela kommunfullmäktiges presidium delta i 
beredningen utan det är endast kommunfullmäktiges ordförande som har 
berett ärendet.

I enlighet med revisorernas bedömning i revisionsberättelsen för 2023 
föreslås att ansvarsfrihet tillstyrks för Västerås stads samtliga nämnder och 
kommunstyrelse samt enskilda förtroendevalda i dessa organ.

Yrkanden
Anders Teljebäck (S) yrkar bifall till förslaget.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Kopia till
Västerås stads revisorer

Justerandes sien; Utdraesbestvrkandc
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§66 Dnr KS 2024/00332-1.6.1

Beslut - Revisionsberättelse och frågan om ansvarsfrihet för 
Vafabmiljö kommunalförbund 2023

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen för 
kommunalförbundet VAFAB Miljö samt dess enskilda förtroendevalda för 
2023 års verksamhet.

Det antecknas att redovisningsskyldiga förtroendevalda ej deltar i beslutet 
om ansvarsfrihet för den egna verksamheten.

Ärendebeskrivning
Ärendet om revisionsberättelse och ansvarsfrihet är ett av de få ärenden som 
fullmäktige prövar utan beredning från kommunstyrelsen. Enligt 
arbetsordningen åligger det ordförande att i samråd med vice ordföranden 
bereda frågan om ansvarsfrihet och lägga fram förslag till beslut för 
fullmäktige.

Underlag för beslut är de av våra revisioner lämnade revisionsberättelser 
avseende såväl stadens nämnder och styrelsers verksamheter som 
kommunalförbundens, med bedömningar i ansvarsfrågan. Revisionen lämnar 
för samtliga organ en ren revisionsberättelse, med förslag om att tillstyrka 
ansvarsfrihet för samtliga nämnder och styrelser i Västerås stad samt 
samtliga kommunalförbund. Det riktas inte någon särskild anmärkning som 
behöver behandlas i särskild ordning.

Kommunfullmäktiges beslut om ansvarsfrihet ska motiveras, om det inte är 
uppenbart obehövligt. Mot bakgrund av att revisionsberättelserna är utan 
anmärkning och fullmäktige föreslås bevilja ansvarsfrihet, i samtliga fall, 
anses ingen särskild motivering till beslutet behöva framställas.

Yrkanden
Anders Teljebäck (S) yrkar bifall till förslaget.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfulImäktige beslutar i enlighet med detta.

Kopia till
Kommunalförbundet Vafabmiljö

X Utdraesbestvrkande
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§ 67 Dnr KS 2024/00335-1.6.1

Beslut - Revisionsberättelse och frågan om ansvarsfrihet för 
Räddningstjänsten Mälardalen 2023

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen för 
Räddningstjänsten Mälardalen samt dess enskilda förtroendevalda för 2023 
års verksamhet

Det antecknas att redovisningsskyldiga förtroendevalda ej deltar i beslutet 
om ansvarsfrihet för den egna verksamheten.

Arendebeskrivning
Ärendet om revisionsberättelse och ansvarsfrihet är ett av de få ärenden som 
fullmäktige prövar utan beredning från kommunstyrelsen. Enligt 
arbetsordningen åligger det ordförande att i samråd med vice ordföranden 
bereda frågan om ansvarsfrihet och lägga fram förslag till beslut för 
fullmäktige.

Underlag för beslut är de av våra revisioner lämnade revisionsberättelser 
avseende såväl stadens nämnder och styrelsers verksamheter som 
kommunalförbundens, med bedömningar i ansvarsfrågan. Revisionen lämnar 
för samtliga organ en ren revisionsberättelse, med förslag om att tillstyrka 
ansvarsfrihet för samtliga nämnder och styrelser i Västerås stad samt 
samtliga kommunalförbund. Det riktas inte någon särskild anmärkning som 
behöver behandlas i särskild ordning.

Kommunfullmäktiges beslut om ansvarsfrihet ska motiveras, om det inte är 
uppenbart obehövligt. Mot bakgrund av att revisionsberättelserna är utan 
anmärkning och fullmäktige föreslås bevilja ansvarsfrihet, i samtliga fall, 
anses ingen särskild motivering till beslutet behöva framställas.

Yrkanden
Anders Teljebäck (S) yrkar bifall till förslaget.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Kopia till
Räddningstjänsten Mälardalen

Utdrassbestvrkande
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§ 68 Dnr KS 2024/00336-1.6.1

Beslut - Revisionsberättelse och frågan om ansvarsfrihet för 
Samordningsförbundet 2023

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelsen för 
samordningsförbundet Västerås samt dess enskilda förtroendevalda för 2023 
års verksamhet.

Det antecknas att redovisningsskyldiga förtroendevalda ej deltar i beslutet 
om ansvarsfrihet för den egna verksamheten.

Ärendebeskrivning
Ärendet om revisionsberättelse och ansvarsfrihet är ett av de få ärenden som 
fullmäktige prövar utan beredning från kommunstyrelsen. Enligt 
arbetsordningen åligger det ordförande att i samråd med vice ordföranden 
bereda frågan om ansvarsfrihet och lägga fram förslag till beslut för 
fullmäktige.

Underlag för beslut är de av våra revisioner lämnade revisionsberättelser 
avseende såväl stadens nämnder och styrelsers verksamheter som 
kommunalförbundens, med bedömningar i ansvarsfrågan. Revisionen lämnar 
för samtliga organ en ren revisionsberättelse, med förslag om att tillstyrka 
ansvarsfrihet för samtliga nämnder och styrelser i Västerås stad samt 
samtliga kommunalförbund. Det riktas inte någon särskild anmärkning som 
behöver behandlas i särskild ordning.

Kommunfullmäktiges beslut om ansvarsfrihet ska motiveras, om det inte är 
uppenbart obehövligt. Mot bakgrund av att revisionsberättelserna är utan 
anmärkning och fullmäktige föreslås bevilja ansvarsfrihet, i samtliga fall, 
anses ingen särskild motivering till beslutet behöva framställas.

Yrkanden
Anders Teljebäck (S) yrkar bifall till förslaget.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Kopia till
Samordningsförbundet Västerås

Justerandes signatur Utdraasbestvrkande
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§69 Dnr KS 2024/00333-1.6.1

Beslut - Revisionsberättelse och frågan om ansvarsfrihet för 
Västmanlands teater 2023

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen för Västmanlands 
Teater samt dess enskilda förtroendevalda för 2023 års verksamhet.

Det antecknas att redovisningsskyldiga förtroendevalda ej deltar i beslutet 
om ansvarsfrihet för den egna verksamheten.

Ärendebeskrivning
Ärendet om revisionsberättelse och ansvarsfrihet är ett av de få ärenden som 
fullmäktige prövar utan beredning från kommunstyrelsen. Enligt 
arbetsordningen åligger det ordförande att i samråd med vice ordföranden 
bereda frågan om ansvarsfrihet och lägga fram förslag till beslut för 
fullmäktige.

Underlag för beslut är de av våra revisioner lämnade revisionsberättelser 
avseende såväl stadens nämnder och styrelsers verksamheter som 
kommunalförbundens, med bedömningar i ansvarsfrågan. Revisionen lämnar 
för samtliga organ en ren revisionsberättelse, med förslag om att tillstyrka 
ansvarsfrihet för samtliga nämnder och styrelser i Västerås stad samt 
samtliga kommunalförbund. Det riktas inte någon särskild anmärkning som 
behöver behandlas i särskild ordning.

Kommunfullmäktiges beslut om ansvarsfrihet ska motiveras, om det inte är 
uppenbart obehövligt. Mot bakgrund av att revisionsberättelserna är utan 
anmärkning och fullmäktige föreslås bevilja ansvarsfrihet, i samtliga fall, 
anses ingen särskild motivering till beslutet behöva framställas.

Yrkanden
Anders Teljebäck (S) yrkar bifall till förslaget.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Kopia till
Kommunalförbundet Västmanlands Teater

UtdraEsbestvrkande
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§70 Dnr KS 2024/00334-1.6.1

Beslut - Revisionsberättelse och frågan om ansvarsfrihet för 
Västmanlandsmusiken 2023

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen för 
Västmanlandsmusiken samt dess enskilda förtroendevalda för 2023 års 
verksamhet

Det antecknas att redovisningsskyldiga förtroendevalda ej deltar i beslutet 
om ansvarsfrihet för den egna verksamheten.

Ärendebeskrivning
Ärendet om revisionsberättelse och ansvarsfrihet är ett av de få ärenden som 
fullmäktige prövar utan beredning från kommunstyrelsen. Enligt 
arbetsordningen åligger det ordförande att i samråd med vice ordföranden 
bereda frågan om ansvarsfrihet och lägga fram förslag till beslut för 
fullmäktige.

Underlag för beslut är de av våra revisioner lämnade revisionsberättelser 
avseende såväl stadens nämnder och styrelsers verksamheter som 
kommunalförbundens, med bedömningar i ansvarsfrågan. Revisionen lämnar 
för samtliga organ en ren revisionsberättelse, med förslag om att tillstyrka 
ansvarsfrihet för samtliga nämnder och styrelser i Västerås stad samt 
samtliga kommunalförbund. Det riktas inte någon särskild anmärkning som 
behöver behandlas i särskild ordning.

På grund av jäv kan inte hela kommunfullmäktiges presidium delta i 
beredningen utan det är endast kommunfullmäktiges ordförande och 2:e vice 
ordförande som har berett ärendet.

Kommunfullmäktiges beslut om ansvarsfrihet ska motiveras, om det inte är 
uppenbart obehövligt. Mot bakgrund av att revisionsberättelserna är utan 
anmärkning och fullmäktige föreslås bevilja ansvarsfrihet, i samtliga fall, 
anses ingen särskild motivering till beslutet behöva framställas.

Yrkanden
Anders Teljebäck (S) yrkar bifall till förslaget.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Kopia till
Kommunalförbundet Västmanlandsmusiken

A Utdraesbestvrkande
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§71 Dnr KS 2024/00129-2.5.0

Beslut - Tillförande av 4 mnkr i driftmedel till insatser för ökad 
avtalstrohet 2024

Beslut
1. 4 mnkr i driftmedel tillförs insatser för ökad avtalstrohet 2024.

2. Finansiering sker genom utdelning från Västerås Stadshus AB.

3. Arbetet med avtal stroheten återrapporteras i delårsrapport två 2024.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M), Maria Ringström (M), Anna Hård af 
Segerstad (M), Johan Henriksson (M), Klara Helin (M), Enes Bilalovic (M), 
Stefan Lindh (M), Tomas Salzmann (M), Jörgen Andersson (M), Irene 
Hagström (M), Marie Brandstedt (M), Erik Degerstedt (M) och Carl-Henrik 
Knutsson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Elisabeth Unells 
(M) förslag enligt följande:

"Många upplever en stor otrygghet i Västerås, våld och gängkriminalitet har 
blivit en del av vår vardag. Detta kan aldrig accepteras. För att öka trygg
heten och i väntan på fler poliser behöver Västerås fler ordningsvakter än de 
två på deltid som idag finns i city. Vi avsätter därför 2 mnkr till fler 
ordningsvakter och 2 mnkr för ökad avtalstrohet.

Vi kan konstatera att trots återremissen är inte det tydliggjort vilka insatser 
som krävs för att öka avtalstroheten. Det som framkommer är att den 
besparing på 40 mnkr som beslutades av kommunfullmäktige inte var 
realistisk eftersom det nu krävs extra resurser för att kunna klara effektiviser- 
ingen. Vi är beredda att avsätta 2 mnkr för åtgärder om ytterligare behövs 
måste kommunstyrelsen ta det genom omprioriteringar i verksamheten. 
Västerås behöver fler ordningsvakter och ett fokus på ökad tiygghet och här 
behövs extra resurser."

Erik Johansson (SD), Tobias Utterstedt (SD), Caroline Frisk (SD), Håkan 
Malmström (SD), Gisela Carstinge (SD), Jan Johansson (SD), Anders 
Bäckström (SD), Sven Jonsson (SD) och Ingmarie Bjurstedt (SD) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Markus Lindgren (MP) och Anna Thunell (MP) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Markus Lindgrens (MP) förslag.

Anna Lundberg (L), Roger Haddad (L), Jesper Brandberg (L) och Amia 
Nordanberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Anna Lundbergs 
(L) förslag.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige behandlade vid sitt sammanträde den 7 mars ärende om 
tillkommande insatser för civil beredskap och ökad avtalstrohet. Fullmäktige

Justerandes suznatui Utdraesbestvrkande
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beslutade då att återremittera den del av beslutet som handlade om att tillföra 
4 mnkr till insatser för ökad avtalstrohet.

Stadsledningskontorets bedömning är fortfarande att 4 mnkr bör tillföras i 
driftmedel 2024 för att stärka arbetet med ökad avtalstrohet. Avsikten är att 
genom ytterligare insatser i år åstadkomma ett ”nivålyft” och därigenom 
skapa förutsättningar för mer kostnadseffektiva inköp även under kommande 
år utöver de 40 miljoner som getts i uppdrag 2024.

Insatsen ska ge stöd till förvaltningarna på bred front att införa ett effektivt 
och systematiskt arbetssätt för att etablera bättre uppföljning, kontroller och 
utveckla inköpsanalysen. Ett särskilt fokus på socialtjänstens område kring 
arbetssätt och metodik och i vilken utsträckning maskinlärande och AI kan 
bidra till att synliggöra avvikelser och felaktigheter. Vissa administrativa 
rutiner behöver också ändras för att bättre stödja uppföljning och kontroller, 
exempelvis fakturamärkning. Den särskilda insatsen medför en ökad 
förändringstakt i arbetet med att nå ökat avtalstrohet och bättre uppföljning. I 
första hand är avsikten att använda interna resurser men viss expertkunskap 
kan behöva tas in externt.

Västerås stadshus AB lämnar 175 mnkr i utdelning 2024, vilket är 30 mnkr 
utöver vad som beslutades i Årsplan 2024, och den tillkommande 
utdelningen föreslås användas för att finansiera åtgärderna.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. 4 mnkr i driftmedel tillförs insatser för ökad avtalstrohet 2024.

2. Finansiering sker genom utdelning från Västerås Stadshus AB.

Yrkanden
Amanda Grönlund (KD), Denise Norström (S) och Anna Maria Romlid (V) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Elisabeth Unell (M) yrkar att 2 mnkr i driftmedel tillförs insatser för ökad 
trygghet genom fler ordningsvakter samt att 2 mnkr i driftmedel tillförs 
insatser för ökad avtalstrohet 2024.

Erik Johansson (SD) yrkar att 4 mnkr avsätts för säkerhetshöjande åtgärder.

Anna Lundberg (L) och Markus Lindgren (MP) yrkar avslag till 
kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det finns fyra förslag till beslut, bifall till 
kommunstyrelsens förslag från Amanda Grönlund (KD) med flera, Elisabeth 
Unells (M) förslag, Erik Johanssons (SD) förslag samt avslag till 
kommunstyrelsens förslag Anna Lundbergs (L) och Markus Lindgrens (MP).

A Utdragsbcstvrkande
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Ordföranden föreslår en propositionsordning där de fyra förslagen ställs mot 
varandra. Kommunfullmäktige godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Utdraasbestvrkande
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§ 72 Dnr KS 2024/00070-2.5.5

Beslut - Äskande om låneram från Västerås stads internbank för 
Westmannastiftelsen

Beslut
Ärendet återremitteras för att redovisa följande:

- Stiftelsens ekonomi de senaste 5 åren.

- Stiftelsens egna kapital de senaste 5 åren.

- På vilket sätt staden ska ta säkerhet/pant och eventuella nya rutiner för 
panttagning som måste införas, samt kostnad för detta.

- Varför stiftelsen ska bryta mot den gamla principen att inte skuldsätta sig, 
och möjligheter/risker med detta.

- Risken för osund konkurrens med andra låneinstitut.

Samuel Stengård (KD), Markus Lindgren (MP) och Catarina Piper (M) 
deltar inte i beslutet på grund av jäv.

Ärendebeskrivning
Västerås stad kom 2023 överens med Region Västmanland om att ta fullt 
ansvar för Westmannastiftelsen som äger och förvaltar Ängsö naturreservat. 
Naturreservatet är med dess natur- och kulturmiljö ett angeläget och 
väsentligt rekreationsområde i Västerås kommuns geografiska område. 
Westmannastiftelsens verksamhet på Ängsö är därmed viktig för 
västeråsamas friluftsliv.

Västerås stad bekostar och ansvarar sedan många år skötsel av 
vandringsleder och rastplatser.

Västmanlands kommuners (VK) förbundsmöte beslutade 2023 om ny 
styrelse bestående i huvudsak ledamöter från Västerås stads 
fastighetsnämnd.

I utvecklingen av sin verksamhet kan Westmannastiftelsen ha behov av 
investeringar eller andra åtgärder som medför behov av finansiering genom 
lån. Utifrån att Västerås stad har fullt ansvar för Westmannastiftelsen ses det 
som fördelaktigt att denna ges låneram inom Västerås stads internbank.

Kommunstyrelsen får mandat av kommunfullmäktige att besluta om belopp 
för låneram inom internbanken, inom den av kommunfullmäktige beslutade 
totala upplåningsramen för Västerås stad.

Ekonomisk bedömning av investeringsprojekt eller andra åtgärder som ska 
finansieras under ramen ingår till grund för beslut om låneram. Ränta och 
amortering utgår från Westmannastiftelsen till Västerås stad.

Utdraasbestvrkande
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Kommunstyrelsen ska löpande få ta del av Westmannastiftelsens ekonomi - i 
form av budget, delårsrapportering, årsredovisning och annan uppföljning - 
samt underlag till investeringsbeslut eller andra åtgärder av vikt då detta är 
aktuellt.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Westmannastiftelsens ges låneram i Västerås stads internbank

2. Kommunstyrelsen får mandat att fastställa beloppet för låneramen, inom 
den av kommunfullmäktige beslutade totala upplåningsramen för Västerås 
stad.

Yrkanden
Elisabeth Unell (M), Jesper Brandberg (L), Anna Thunell (MP) och Erik 
Johansson (SD) yrkar att ärendet återremitteras för att redovisa följande:

- Stiftelsens ekonomi de senaste 5 åren.

- Stiftelsens egna kapital de senaste 5 åren.

- På vilket sätt staden ska ta säkerhet/pant och eventuella nya rutiner för 
panttagning som måste införas, samt kostnad för detta.

- Varför stiftelsen ska bryta mot den gamla principen att inte skuldsätta sig, 
och möjligheter/risker med detta.

- Risken för osund konkurrens med andra låneinstitut.

Staffan Jansson (S) och Anton Tysklind (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag och att ärendet ska avgöras idag.

Proposition
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut avseende återremiss, 
dels att ärendet ska återremitteras från Elisabeth Unell (M) med flera, dels att 
ärendet ska avgöras idag från Staffan Jansson (S) med flera.

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunfullmäktige godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag.

Votering begärs.

Ordföranden föreslår en propositionsordning där ja står för att ärendet ska 
avgöras idag och nej står får återremiss av ärendet. Kommunfullmäktige 
godkänner föreslagen propositionsordning varvid den genomförs.

Ordföranden finner att voteringen utfallit med 31 röster för ja och 30 röster 
för nej och att kommunfullmäktige därmed beslutar att återremittera ärendet 
med stöd av kommunallagens regler om minoritetsåterremiss.

Justerandes sicnatur Utdraesbestvrkande
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§73 Dnr KS 2024/00290-1.3.2

Beslut - Reglemente för Västerås stads revisorer

Beslut
Reglemente för Västerås stads revisorer antas att gälla från den 1 maj 2024.

Arendebeskrivning
Den kommunala revisionen är ett lokalt demokratiskt kontrollinstrument 
med uppdrag att granska den verksamhet som bedrivs i kommuner och 
regioner samt pröva ansvarstagandet. Revisionen granskar utifrån 
fullmäktiges uppdrag. Revisorerna är förtroendevalda och de biträds av 
sakkunniga yrkesrevisorer. Tillsammans prövar de om verksamheten är 
ändamålsenlig och effektiv, om styrningen är tillräcklig och om 
räkenskaperna är rättvisande.

Fullmäktige beslutar om reglemente för revisionen. Reglementet lägger fast 
ramarna för revisionens organisation, förutsättningar och arbetssätt.

Sedan starten av nuvarande mandatperioden har stadens revisorer i 
samarbete med stadsledningskontoret arbetet igenom det nuvarande 
reglementet för Västerås stads revisorer. Arbetet har syftat till att se över 
språk och struktur samt på ett bättre sätt i text spegla revisionens 
organisation, förutsättningar och arbetssätt.

Utgångspunkten för genomlysningen av reglementet har varit Sveriges 
kommuner och regioners mall för revisionsreglemente från 2022.1 sak har 
endast 3 § i nuvarande reglemente, som handlar om granskning av till staden 
överlämnande donationsstiftelser, ändrats genom att paragrafen utgått. Detta 
då dessa donationsstiftelser inte är föremål för revisionens granskning.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

Reglemente för Västerås stads revisorer antas att gälla från den 1 maj 2024.

Kopia till
Västerås stads revisorer

Justerandes signatur Utdrausbestvrkandc
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§74 Dnr KS 2019/00411-1.3.7

Beslut - Återrapport av uppdrag om att ta fram ett förslag på 
veteranmonument

Beslut
Kulturnämnden får i uppdrag att tillsammans med tekniska nämnden ta fram 
ett förslag på veteranmonument och pröva platserna 1 och 2.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen behandlade den 13 februari 2019 ett förslag via 
elektronisk inlämning (EF20170037) angående etableringen av ett 
veteranmonument. Initiativet väcktes för att adressera behovet av att hedra 
och uppmärksamma insatserna av svenska veteraner i Västerås.

Stadsledningskontoret ansåg att förslaget låg i linje med tidigare beslut från 
kommunfullmäktige om att årligen uppmärksamma veterandagen. I samband 
med detta beslutade kommunstyrelsen att ge stadsledningskontoret i uppdrag 
att samverka med kultur, idrotts- och fritidsförvaltningen, samt berörda 
myndigheter och organisationer för att ta fram ett förslag på 
veteranmonumentet (KS 2018/01115-1.3.7).

Arbetet med kommunstyrelsens uppdrag har hanterats av Säkerhetsenheten i 
samarbete med relevanta förvaltningar samt Sveriges Veteranförbunds lokala 
förening i Västmanland.

Följande kriterier har varit centrala i arbetet med att hitta en lämplig plats för 
veteranmonumentet:

- Tillgänglighet: Det ska vara enkelt att ta sig till monumentet både till fots 
och med annat färdmedel eller kollektivtrafik.

- Synlighet: Monumentet ska vara synligt för den stora allmänheten och 
bidra till att väcka engagemang och intresse för veteranernas insatser.

- Harmoni: Monumentet ska passa in i den miljö där det placeras, och 
utformas så att det smälter in i den offentliga miljön.

Det var även viktigt att platsen skulle symbolisera ett erkännande av 
veteranernas insatser för fred och säkerhet. Flera kommuner som har 
etablerat monument har ofta placerat dem i centrala miljöer så som 
parkmiljöer. En genomgång visade att Västerås stad har få lämpliga platser 
för ett veteranmonument. Identifierade potentiella platser som ägs av 
Västerås stad ledde till att några alternativ övervägdes. Dessa var; Björnön, 
Djäkneberget, Lillåudden, Vallby friluftsmuseum och Vasaparken.

Stadsledningskontoret konstaterar att frågan om veteranmonument är utredd 
i den utsträckning som det går av förvaltningen och föreslår därför att 
ärendet överförs till tekniska nämnden att genomföra uppdraget i samarbete 
med kulturnämnden.

Justerandes signatui Utdragsbestvrkande
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Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige

Kulturnämnden får i uppdrag att tillsammans med tekniska nämnden ta fram 
ett förslag på veteranmonument och pröva platserna 1 och 2.

Yrkanden
Jonas Cronert (S), Anna Hård af Segerstad (M), Markus Lindgren (MP), 
Jörgen Andersson (M) och Erik Johansson (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

/A Utdraesbestvrkande



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-04-11

VÄSTERÅS STAD
Kommunfullmäktige

28 (49)

§75 Dnr KS 2024/00140-1.4.2

Beslut - Uppföljning av program och handlingsplan för 
bostadsförsörjning 2023

Beslut
Rapporten läggs till handlingarna.

Arendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 3 september 2020 om reviderat program 
för bostadsförsörjning 2018 - 2021. En handlingsplan för 2020 - 2021 
kopplad till programmet antogs av kommunstyrelsen den 10 juni 2020. 
Enligt programmet ska uppföljning av programmets indikatorer och 
handlingsplanens åtgärder göras årligen.

Uppföljningen genomförs årligen och har åt errapport erats till 
kommunstyrelsen, som har ansvaret för mark- och bostadspolitiken vilket 
gett kommunstyrelsen goda förutsättningar att följa bostadsförsörjningens 
utveckling. Nu ges kommunfullmäktige informationen om uppföljningen då 
nya riktlinjer ska tas fram under denna mandatperiod.

2023 års uppföljning av programmet och handlingsplanen är färdigställd och 
delges kommunfullmäktige för information. Rapporten innehåller analys av 
styrkor, utmaningar och förbättringsområden inom respektive målområde.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

Rapporten läggs till handlingarna.

Yrkanden
Thomas Karlsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Bostads AB Mimer, fastighetsnämnden, byggnadsnämnden, äldrenämnden, 
individ- och familjenämnden

Justerandes sianatur Utdraesbestvrkande
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§ 76 Dnr KS 2024/00217-1.4.2

Beslut - Redovisning av motioner som inte har slutbehandlats 
våren 2024

Beslut
Redovisningen av motioner som inte har slutbehandlats daterad 2024-02-21 
läggs till handlingarna.

Arendebeskrivning
Enligt kommunallagen bör en motion beredas så att kommunfullmäktige kan 
fatta beslut inom ett år efter det att motionen väckts. Om beredningen av 
motionen inte kan avslutas under denna tid, ska detta anmälas till 
kommunfullmäktige. För att bevaka en skyndsam handläggning av inkomna 
motioner ska kommunstyrelsen två gånger per år redovisa de motioner som 
inte är slutbehandlade. Detta regleras dels i gällande arbetsordning för 
kommunfullmäktige, dels i den av kommunstyrelsen fastställda rutinen för 
hantering av motioner.

Stadsledningskontoret har sammanställt en lista över de motioner som har 
väckts i kommunfullmäktige men ännu inte slutbehandlats. Listan omfattar 
17 motioner och av dessa är tre motioner äldre än ett år. Redovisningen 
gäller per 2024-02-21.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

Redovisningen av motioner som inte har slutbehandlats daterad 2024-02-21 
läggs till handlingarna.

Utdransbcstvrkande
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§77 Dnr KS 2021/01221-1.6.1

Beslut - Revisionsrapport 2021:9, Granskning av 
upphandlingsprocessen inom Västerås stadshus AB med 
dotterbolag i förhållande till LOU samt LUF

Beslut
1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Arendebeskrivning
EY har på uppdrag av lekmannarevisorerna i Västerås stad genomfört en 
granskning av upphandlingsprocessen inom bolagskoncernen.
Granskningens syfte är att bedöma huruvida det inom Västerås stadshus AB 
med dotterbolag föreligger en ändamålsenlig intern kontroll avseende 
genomförande av upphandlingar enligt Lagen om offentlig upphandling 
(LOU) och Lagen om offentlig upphandling för försörjningssektorn (LUF) 
samt stadens övergripande styrdokument.

Under 2020 genomfördes en granskning av stadens upphandlingsprocess, där 
den sammantagna bedömningen var att staden ur ett koncernperspektiv inte 
säkerställer en tillräcklig strategisk styrning och uppföljning som ligger i 
enlighet med upphandlingspolicyns intentioner.

Sammantaget bedömdes att Västerås stadshus AB med dotterbolag delvis 
säkerställer en ändamålsenlig intern kontroll avseende upphandlingar och 
inköp. Bedömningen grundade sig i följande iakttagelser:

- Det saknas ett enhetligt förhållningssätt avseende inköp och upphandling 
inom bolagskoncernen. Bolagen arbetar på olika sätt rörande styrdokument, 
inköpsorganisation samt intern kontroll knutet till upphandlings- och 
inköpsffågor. Delvis kan detta härledas till olikheter i storlek, organisation, 
bransch samt behov.

- Västerås stads strategiska fastigheter AB och Västerås parkerings AB 
inryms i allt väsentligt i stadens hantering av inköp och upphandling, och 
berörs således av dessa brister i intern kontroll.

- Bolagens respektive ansvarsfördelning, roller och kompetens knutet till 
upphandling bedöms i allt väsentligt vara ändamålsenliga.

- Samtliga bolag med egna inköpsorganisationer har ett dokumenterat 
hållbarhetsfokus i sina upphandlingar, vilket är positivt.

- Bolagen med egna inköpsorganisationer inkluderar sitt inköps- och 
upphandlingsarbete i riskbedömningar samt den löpande interna kontrollen, 
vilket är positivt.

Utdraesbestvrkande
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- Flera bolag uttrycker att de försökt närma sig staden för mer samarbete och 
samordning rörande upphandlingsfrågor, men utan tydlig återkoppling.

- Det upplevs administrativt krångligt att delta i stadens 
ramavtalsupphandlingar.

- Genomfört stickprov har visat vissa avvikelser utifrån 
upphandlingslagstiftning och relevanta styrande dokument.

Utifrån granskningens slutsatser gavs följande rekommendationer:

Styrelsen i Västerås stadshus AB:

Tydliggör den strategiska styrningen avseende upphandlingsfrågor utifrån ett 
koncernperspektiv, för att tillse den helhetssyn och effektivitet som uttalas i 
inköps- och upphandlingspolicyn

Styrelsen i Bostads AB Mimer:

Säkerställ att all upphandling och inköp sker i enlighet med 
upphandlingslagstiftning samt stadens styrdokument.

Tillse en kontinuerlig avseende att direktupphandlingar genomförs och 
dokumenteras enligt lagstiftning och bolagets riktlinjer

Utred förutsättningarna för att följa upp avtalstrohet

Styrelsen i Mälarhamnar AB:

Överväg om styrelsen bör besluta om inköps- och upphandlingspolicyn

Styrelsen i Mälarenergi AB:

Säkerställ en ändamålsenlig dokumentation vid undantag från 
upphandlingslagstiftningen

Rapporten lämnades till kommunstyrelsen den 1 mars 2021 och har 
remitterats till berörda, vilka sedan inkommit med yttranden.

Det inte finns några större invändningar mot rapportens innehåll eller 
rekommendationer från de remitterade bolagen. De flesta uttrycker en positiv 
inställning till de föreslagna rekommendationerna om bättre strategisk 
styrning och samarbete inom koncernen. Det finns dock en variation i hur 
detaljerat bolagen har valt att uttrycka sig eller specificera åtgärder. Bostads 
AB Mimer delar inte fullt ut granskningens slutsatser avseende bolagets 
upphandlingsprocess. De menar bland amiat att bolaget genom en 
leverantörstrohet på 97 % har en effektiv inköpsprocess som skapar goda 
offentliga affärer och följsamhet till LOU.

Det är angeläget att stärka samverkan inom koncernen kring inköp och 
upphandling. Dels finns det angelägna ekonomiska effekter, dels viktiga 
samordningsvinster. Området är också svårt att kompetensförsörja och bättre 
nyttjade av den gemensamma förmågan skapar både ett intressantare 
arbetsinnehåll för medarbetarna och minskar sårbarheten.

Stadsledningskontorets inköpsfunktion genomför systematiskt möten med 
representanter för bolagen för att öka samarbetet, men också för att dela 

Justerandes sienaj Utdrausbestvrkande
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erfarenheter och kunskap. Under 2023 har det också genomförts två piloter 
med avsikt att införa kategori styrt arbetssätt där Mimer och Mälarenergi 
deltar.

En ny inköpspolicy för Västerås stad och helägda bolag finns också antagen.

I svaret från Västerås stadshus AB synliggörs också de regelbundna VD- 
träffar som genomförs tillsammans med stadsdirektören för bättre dialog och 
strategisk styrning.

Sammantaget så har ett antal åtgärder genomförts i enlighet med 
synpunkterna i granskningsrapporten och ett antal ytterligare 
förbättringsinsatser är planerade. Det innebär att upphandlingsprocessen 
fortsatt behöver vara ett prioriterat område där utvecklingen går i linje med 
revisorernas rekommendationer.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 20 mars 
2024 och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Yrkanden
Amanda Grönlund (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Västerås stads revisorer, Västerås stadshus AB och berörda bolag

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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§78 Dnr KS 2022/00929-1.6.1

Beslut - Revisionsrapport 2022:5, Granskning av IT- och 
informationssäkerhet

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
lämnas över till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna

Arendebeskrivning
På uppdrag av Västerås stads förtroendevalda revisorer har EY genomfört en 
granskning av kommunens arbete med IT- och informationssäkerhet. Syftet 
med granskningen har varit att identifiera om det finns brister i kommunens 
interna kontroll avseende IT- och informationssäkerheten.

Granskningen genomfördes från augusti till december 2022 och baserades på 
intervjuer med identifierade nyckelpersoner i kommunens 
informationssäkerhetsarbete och genomgång av insamlad dokumentation.

Rapporten lämnades till kommunstyrelsen den 9 mars 2023 och har 
remitterats till samtliga nämnder i staden, vilka sedan inkommit med 
yttranden.

I granskningen har förbättringsområden identifierats och rekommendationer 
lämnats. EY har rekommenderat kommunstyrelsen följande:

• En plan upprättas för kontinuerlig uppdatering och kommunikation av 
styrande dokument till anställda inom kommunen, i syfte att säkerställa en 
god kännedom om kommunens IT- och informationssäkerhetsarbete.

• En dokumenterad utbildningsplan inom informationssäkerhet upprättas för 
samtliga medarbetare.

• En internkontrollplan avseende IT- och informationssäkerhet upprättas som 
täcker samtliga områden inom kommunens IT- och 
informationssäkerhetsarbete.

Västerås stad bedömdes ha en genomsnittlig mognadsgrad på 2,50, vilket är 
något lägre än andra offentliga organisationer av liknande storlek och 
karaktär där genomsnittet ligger på 2,52.

De remitterade nämnderna och stadsledningskontoret delar i huvudsak 
rekommendationerna men ser också att det är angeläget att 
informationssäkerheten inte hanteras som ett enskilt arbete utan knyts 
samman med dataskydd, systemförvaltning, drift, cybersäkerhet samt andra 
kompetenser inom informationsförvaltning, som exempelvis stadsarkivet. 
Genom ett integrerat och systematiskt arbetssätt avser staden att nå de 
effekter som granskningen pekar på och detta arbetssätt har förstärkts och

Justerandes siunatur Utdraasbestvrkande
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kommer att bli än mer angeläget framåt. Till exempel görs 
informationsklassningar innan upphandling av nya system där ovanstående 
kompetenser deltar tillsammans med den verksamhet som avser att 
upphandla systemet.

Under 2023 har också ett antal förflyttningar genomförts som adresseras i 
rapporten. Exempelvis har en ny policy för informationssäkerhet antagits 
samt en riktlinje för ledningssystem gällande informationssäkerhet. Under 
året har också en utbildning genomförts för samtliga medarbetare i Västerås 
stad.

Informationssäkerhet och angränsande områden har blivit alltmer angeläget i 
takt med ökat beroende till digitala lösningar och ökade risker och hot i 
omvärlden. Västerås stad behöver, precis som övriga offentliga aktörer, 
prioritera detta och ha ett nära samarbete i frågorna.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
lämnas över till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna

Yrkanden
Staffan Jansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Västerås stads revisorer och samtliga nämnder

UtdraesbestvrkandeJusterandes si"t
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§79 Dnr KS 2023/00709-1.6.1

Beslut - Revisionsrapport 2023:2, Granskning av 
chefsrekrytering

Beslut
1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-22 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Revisionsbyrån PWC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i 
Västerås stad genomfört en granskning av chefsrekrytering. Granskningens 
syfte är att bedöma om kommunstyrelsen säkerställer en ändamålsenlig 
rekryteringsprocess avseende chefer. Granskningen är i huvudsak inriktad på 
rekrytering av förvaltningsdirektörer eller motsvarande.

Granskningen har genomförts genom intervjuer och dokumentstudier. 
Intervjuer har genomförts med kommunstyrelsens presidium, individ- och 
familj enämndens presidium, stadsdirektör, HR-direktör och enhetschef för 
rekrytering- och arbetsgivarvarumärke samt fackliga företrädare.

Utifrån genomförd granskning bedömer revisorerna att kommunstyrelsen 
inte helt säkerställt en ändamålsenlig rekryteringsprocess avseende chefer. 
Utifrån detta planeras ett antal åtgärder vilka redovisas i yttrandet.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-22 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Yrkanden
Staffan Jansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Västerås stads revisorer

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande
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§ 80 Dnr KS 2023/01222-2.3.0

Beslut - Svar på motion från (M) om att utreda fler 
användningsområden av artificiell intelligens

Beslut
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M), Maria Ringström (M), Anna Hård af 
Segerstad (M), Johan Henriksson (M), Klara Helin (M), Enes Bilalovic (M), 
Stefan Lindh (M), Tomas Salzmann (M), Jörgen Andersson (M), Irene 
Hagström (M), Marie Brandstedt (M), Erik Degerstedt (M) och Carl-Henrik 
Knutsson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Anna Hård af 
Segerstads (M) och Marie Brandstedts (M) förslag.

Ärendebeskrivning
Anna Hård af Segerstad (M) har i en motion med rubriken Motion från (M) 
om att utreda fler användningsområden av artificiell intelligens föreslagit att 
Västerås stads alla förvaltningar utreder hur artificiell intelligens kan 
effektivisera och minska kostnader, göra bättre prognoser och klimatsmart 
hållbar hantering i verksamheter.

Kommunfullmäktige har den 7 september 2023 §234 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.

Den offentliga sektorn står inför stora utmaningar under de kommande åren 
då allt fårre i arbetsför ålder ska finansiera välfärden och de övriga offentliga 
tjänsterna. Västeråsmajoriteten ser, likt resterande kommunsverige, att 
nyttjandet av digitaliseringen och den artificiella intelligensen är en 
nyckelfaktor för att klara det offentliga uppdraget under de kommande åren. 
Fler processer och arbetsuppgifter behöver digitaliseras och automatiseras så 
att stadens anställda i såg hög utsträckning som möjligt kan nyttja sin 
arbetstid till att stötta eleven i klassrummet, ge omvårdnad till brukaren på 
äldreboendet eller stötta familjen som är i kontakt med socialtjänsten.

För att Västerås stad som organisation ska ta nästa kliv inom området 
beslutade kommunstyrelsen den 17 januari 2024 om ett nytt program för 
digital utveckling med en tillhörande handlingsplan. Ett av handlingsplanens 
sju prioriterade utvecklingsinitiativ är “Kraftsamla kring arbetet med att 
nyttja automatisering, AI och öppna data för att utveckla välfärden, 
effektivisera arbetsprocesser och förenkla vardagen för företag och 
invånare”.

Mot bakgrund av ovanstående anser Västeråsmajoriteten att vi redan gått 
förbi utredningsfasen vad gäller nyttjandet av artificiell intelligens och nu 
snarare fokuserar på faktiskt handling och genomförande. Motionen föreslås 
därför inte föranleda någon ytterligare åtgärd.

UtdransbestvrkandeJusterandes signat
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Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 6 mars 2024 
och beslutade då att lämna följande förslag:

Förslag till kommunfullmäktige:

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.

Yrkanden
Magnus Johansson (S) och Markus Lindgren (MP) yrkar bifall till 
Västeråsmajoritetens förslag.

Anna Hård af Segerstad (M) och Marie Brandstedt (M) yrkar bifall till 
motionen.

Proposition
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 
Västeråsmajoritetens förslag från Magnus Johansson (S) och Markus 
Lindgren (MP), dels bifall till motionen från Anna Hård af Segerstad (M) 
och Marie Brandstedt (M).

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. KommunfulImäktige godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med Västeråsmajoritetens förslag.

Utdra szsbestvrkande
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§81 Dnr KS 2024/00179-1.3.3

Beslut - Svar på fråga från (L) till ordförande i 
fastighetsnämnden om "fylleslag" i stadshuset

Ärendet utgår.

A
Utdransbestvrkande
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§82 Dnr KS 2024/00310-3.10.3

Interpellation från (SD) till tekniska nämndens ordförande om 
fria bussresor för personer med LMA kort

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen besvaras vid kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning
Caroline Frisk (SD) anmäler en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande om fria bussresor för personer med LMA kort.

A
Utdraesbestvrkande
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§83 Dnr KS 2024/00311-2.7.4

Interpellation från (SD) till ordförande i Kommunstyrelsen om 
informationssäkerhet

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Håkan Malmström (SD) anmäler en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om elevers behörighet till gymnasiet.

Justerandes signal Utdragsbestvrkande
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§84 Dnr KS 2024/00316-6.0.4

Interpellation från (SD) till grundskolenämndens ordförande om 
elevers behörighet till gymnasiet

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Håkan Malmström (SD) anmäler en interpellation till grundskolenämndens 
ordförande om elevers behörighet till gymnasiet.

Utdraasbestvrkande
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§85 Dnr KS 2024/00460-3.3.5

Interpellation från (M) till kommunstyrelsens ordförande om 
genomförande av nytt resecentrum

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Claes Kugelberg (M) anmäler en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om genomförande av nytt resecentrum.

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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§86 Dnr KS 2024/00457-5.0.2

Interpellation från (L) till kommunstyrelsens ordförande om 
Västerås citys framtida utveckling

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen besvaras vid kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning
Roger Haddad (L) anmäler en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om Västerås citys framtida utveckling.

/K
Utdraesbestvrkande
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§87 Dnr KS 2024/00306-3.6.1

Interpellation från (M) till fastighetsnämndens ordförande om 
lokalsituationen på Tortunaskolan

Beslut
Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Eleonore Lundkvist (M) anmälde vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 7 mars 2024 en interpellation till fastighetsnämndens ordförande om 
lokalsituationen på Tortunaskolan.

/V Utdraesbestvrkande
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§88 Dnr KS 2024/00418-3.11.1

Motion från (M) om mistlar och beskäring av träd

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Ärendebeskrivning
Elisabeth Unell (M) och Anna Nordin (M) anmäler en motion om mistlar 
och beskäring av träd.

Utdrausbestyrkande

A
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§89 Dnr KS 2024/00459-7.2.1

Motion från (MP) om att inrätta ett yttrandefrihetsbibliotek i
Västerås

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Ärendebeskrivning
Markus Lindgren (MP) anmäler en motion om att inrätta ett 
yttrandefrihetsbibliotek i Västerås.

Justerandes sienal Utdraesbestvrkande
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§90 Dnr KS 2024/00478-1.2.1

Motion från (MP) om miljöpartiet de grönas årsplan 2025

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Ärendebeskrivning
Markus Lindgren (MP) anmäler en motion om miljöpartiet de grönas årsplan 
2025.

UtdraesbestvrkandeJusterandes sienatur
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§91 Dnr KS 2024/00492-6.3.5

Motion från (L) om översyn av skärmtid i förskola och skola

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Arendebeskrivning
Roger Haddad (L) och Anna Lundberg (L) anmäler en motion om översyn 
av skärmtid i förskola och skola.

Justerandes sienal Utdransbestvrkande
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§92 Dnr KS 2024/00491-3.12.1

Motion från (M) om rondell i korsningen Österleden, 
Väderleksgatan och Viksängsgatan

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Ärendebeskrivning
Anna Nordin (M), Anna Hård af Segerstad (M), Håkan Lindberg (M) och 
Erik Degerstedt (M) anmäler en motion om rondell i korsningen Österleden, 
Väderleksgatan och Viksängsgatan.

Justerandes signatur

/

A Utdragsbestvrkande


